
Referat af møde med aftagerpanelet for designstudierne 18/9 2019 kl. 10-16. 
 
Deltagere fra aftagerpanelet: Kamilla Frank (Region Syddanmark), Allan Kruse (Johannes Torp), 
Bonnie Bay Andersen (UVM,Jakob Nørregaard (Velux), Ulla Johanne Johansson (tidligere Mad og 
Bolig), Maj-Britt Fabricius Fransen (Herning Kommune). 
 
Mødet var denne gang lagt i forbindelse med arrangementet Designtalk: Hvad er Designledelse? Her 
var nuværende og tidligere studerende samlet til en spændende dag, hvor vi, sammen med 
repræsentanter fra aftagerpanelet, undervisere og tidligere studerende i arbejde udviklede på 
fortællingen om uddannelsen i Designledelse i Kolding.  
 
Dagen startede med tre talks, hvor aftagerpanelets repræsentanter i 3 runder debatterede med 
undervisere og tidligere studerende om uddannelsens udfordringer, potentialer og strategiske 
muligheder. Resten af dagen var en blanding af oplæg, fælles øvelser og workshops med fokus på 
storytelling, hvor der blev udarbejdet bud på, hvordan uddannelsen gennem en genfortælling af 
historien om uddannelsen kunne udvikle sig videre. 
 
Dagen var en kæmpe succes, og der har været positivt feedback fra både aftagerpanel, undervisere og 
studerende, som deltog. Man kan godt sige, at der er skabt en bedre faglig ’ånd’ omkring studiet i 
Designledelse. 
 
Dagens afsluttende workshops førte til en række konkrete temaer og tiltag, ligesom den afsluttende 
diskussion i plenum kom med gode forslag. Blandt de konkrete forslag på dagen var: 

• Samarbejde bedre med eksisterende netværk omkring formidling af projektorienterede forløb 
• Igangsætte alumnenetværk i samarbejde med RIO 
• Tænke udover de kreative typiske arbejdspladser, tænke i retning af Jylland, fremfor 

københavn 
• Integrere 3. semesters projektorienterede forløb bedre med uddannelsen + mere direkte med 

specialeskrivningen 4. semester. Flytte om på projektledelse, så det lægger 
• Mere fokus på længere virksomhedsforløb i uddannelsen (som i det gamle projekt-fag på et helt 

semester) 
• Ændring af uddannelsens navn: Procesudvikler eller procesdesigner eller noget med 

innovation?Koordinerende, strategisk forretningsudvikler.  Brobygger. Ledelse af kompleks 
problemløsning. Åben ledelse. 
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